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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 25 de gener de 2018 

Horari: de les 19 h 30 min a les 20 h 15 min  

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, 3a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Excusa la seva absència la regidora Sra. Glòria Mans Cervantes (AP-CP). 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 
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ORDRE DEL DIA 
 

1.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació inicial de l’Ordenança de mercat de venda no 

sedentària. 

2.- Proposta de la regidoria d’Equitat sobre aprovació del Pla Local d’Equitat de gènere 

de l’Ajuntament d’Alella. 

3.- Proposta de la regidoria d’Adolescència i Joventut sobre aprovació del Pla Local 

d’Adolescència i Joventut de l’Ajuntament d’Alella. 

4.- Moció del grup municipal de Gent d’Alella per la protecció a la llibertat d’expressió i 

a la lliure manifestació pacífica de tota la ciutadania a l’espai públic d’Alella. 

Precs i preguntes. 

 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 25 de gener de dos mil divuit, essent les 19 hores 30 minuts, a la 

Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, Andreu 

Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

1.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ INICIAL DE L’ORDENANÇA DE 

MERCAT DE VENDA NO SEDENTÀRIA.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de 

l’Alcaldia, la qual literalment diu: 
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“Atès l'informe, de data 27 de novembre de 2017, justificatiu de la necessitat de 

disposar d'una Ordenança de mercat de venda no sedentària.  

 

Atès s'ha complert amb el que estableix a l'article 129.5 de la Llei 39/2015, d'1 

d'octubre, del procediment administratiu comú de les administracions públiques, i 

s'ha realitzat un procés de consulta ciutadana mitjançant formulari de consulta al 

web municipal del 10 al 29 d'octubre ambdós inclosos.  

 

Atès que l'aprovació de l'Ordenança de mercat de venda no sedentària s'ha d'ajustar 

als tràmits del procediment d'aprovació d'ordenances establert en els articles 49 i 

70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Regim Local i als 

articles 60 a 66 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament 

d'Obres, Activitats i Serveis dels ens locals.  

 

Per tot això, aquesta regidoria proposa al Ple municipal l'adopció del següent 

acord:  

 

Aprovar inicialment l'Ordenança de mercat de venda no sedentària i sotmetre 

aquest acord a informació pública pel termini de 30 dies mitjançant la publicació 

d'anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari Oficial de la 

Generalitat de Catalunya, a uns dels mitjans de comunicació escrita diària, a la 

pàgina web i al tauler d'anuncis de l'Ajuntament, per a la presentació de 

reclamacions i suggeriments. Transcorregut aquest termini sense que se'n presenti 

cap, l'acord s'entendrà elevat a definitiu.”  

 

 

El Sr. alcalde manifesta que amb aquesta proposta que porten aquí, porten aquesta eina 

de regulació del mercat de venda no sedentària, és a dir del conegut com a “mercadillo” 

en el seu cas els divendres. Hi va haver una normativa a meitat de l’any 2015 que 
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establia i que obligava als diferents ajuntaments, a actualitzar o a aprovar una ordenança 

d’aquest tipus. Doncs ho fan, després d’haver dut a terme un procés de consulta pública, 

on hi va haver 7 persones que van voler dir-hi la seva. Aquí el que bàsicament s’estableix 

són els horaris, els requisits per a l’obtenció de l’autorització per a aquesta venda no 

sedentària, l’establiment del procediment de selecció, la durada de l’autorització i la 

casuística de la transmissió de les autoritzacions. Com deien és un document tècnic que 

ve a regular el seu mercat del carrer dels divendres. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que volia preguntar si a banda de les enquestes s’ha fet 

algun tipus de treball més qualitatiu amb el sector, és a dir amb els comerciants i els 

paradistes del mercat també. Comentar que li ha sorprès que de les 7 persones que han 

contestat l’enquesta, n’hi ha 4 que estan proposant un canvi d’ubicació a la Plaça de 

l’Ajuntament. Voldria saber si el govern ha valorat que s’ha de fer. 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquí es va dur a terme una tasca al llarg de l’any anterior per 

part de la persona, de la regidora que n’era responsable, en aquell moment la Sra. Glòria 

Mans. Es va estar en contacte, a través de la persona que donava suport a l’àrea també en 

els diferents paradistes del mercat no sedentari, i fruit d’aquestes converses també es va 

acabar duent a terme aquest document. Sí que és cert que hi va haver aquestes 4 

persones que van suggerir que el mercat no sedentari es traslladés a la plaça de 

l’Ajuntament, però aquí tenen un tema de la superfície de la seva plaça que és amb sauló 

i que, sota el seu criteri, no és aconsellable que s’hi pogués posar aquestes parades, 

sobretot les que són parades d’alimentació. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 
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2.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’EQUITAT SOBRE APROVACIÓ DEL PLA LOCAL 

D’EQUITAT DE GÈNERE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA.- La regidora Sra. Alfaro ret 

compte de la proposta de la regidoria d’Equitat, la qual literalment diu: 

 

“Atesa la Llei Orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva de dones i 

homes, que té per objecte fer efectiu el dret d'igualtat de tracte i d'oportunitats 

entre dones i homes mitjançant l'eliminació de la discriminació de la dona. Aquesta 

Llei estableix principis d'actuació dels poders públics, regula drets i deures de les 

persones físiques i jurídiques, tant públiques com privades, i preveu mesures 

destinades a eliminar i corregir en els sectors públic i privat qualsevol forma de 

discriminació per raons de sexe.  

 

Atesa la Llei 5/2008, de 24 d'abril, del dret de les dones a eradicar la violència 

masclista, que té per objecte l'eradicació de la violència masclista i la remoció de 

les estructures socials i dels estereotips culturals que la perpetuen  

 

Atesa la Llei 17/2015, de 18 de juliol, d'igualtat efectiva de dones i homes, que té 

per objecte, entre d'altres, garantir que les polítiques públiques permetin que dones 

i homes participin en condicions d'igualtat efectiva en la vida familiar, política, 

social, comunitària, econòmica i cultural.  

 

Atès que l'Ajuntament d'Alella va elaborar el Pla de Dones d'Alella (2007-2010) i es 

va aprovar per unanimitat al Ple municipal de 22 de febrer de 2007.  

 

Atès que l'Ajuntament d'Alella es va adherir al Pla de Polítiques de Dones (2011-

2015) del Consell Comarcal del Maresme mitjançant decret d'Alcaldia del 24 de 

febrer de 2011.  

 

Vist que la voluntat d'aquest Ajuntament és seguir treballant les polítiques de 

gènere.  
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Aquesta regidoria proposa al Ple municipal l’aprovació del següent acord: 

 

Aprovar el Pla Local d’Equitat de Gènere per període 2018-2021.”  

 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Alfaro manifesta que avui porten a 

aprovació el document del Pla Local d’Equitat de Gènere d’Alella. Ara no n’hi havia cap de 

vigent, i, per tant, és el primer que aproven. Hi havia hagut un document passat però no 

es va dur a terme. És un document que permet identificar necessitats i fortaleses, i, a la 

vegada ordenar totes les polítiques en equitat de gènere al llarg de 4 anys. Consta d’una 

diagnosi, que els serveix com a punt de partida i d’un pla d’acció que en aquest cas està 

molt aterrat a la realitat que tenen i al poble en si. L’equitat de gènere, òbviament, la 

consideren com a govern que és bàsica per avançar com a poble i com a societat. I, per 

això, també han comptat, tant a nivell polític govern i oposició hi han estat treballant, a 

nivell tècnic, a nivell d’entitats socials del poble i, òbviament, a nivell intern de 

l’Ajuntament i les dues associacions de dones que també hi ha col·laborat. El document 

estarà penjat a la web i serà consultable. Està dividit en 7 eixos, entre el quals poden 

trobar lluita contra la violència masclista o coeducació, bàsicament.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que es sent realment feliç que estiguin davant d’aquest 

document. Personalment tenen molta confiança en l’equip polític i tècnic que ha entomat 

el Pla, i pensen que ho han fet amb molta seriositat. Pensen també que per primera 

vegada han sentit autocrítica per part del govern en relació a la poca o nul·la activitat 

en clau de gènere que ha fet aquest govern en anys anteriors, amb un pla local de dones 

que va posar en marxa a partir del 2008 i que es va quedar en un calaix, amb una petita 

operació fallida també en el mandat anterior en clau de Consell Comarcal que tampoc va 

tirar endavant. I, d’altra banda, també agraeixen molt la voluntat d’haver incorporat 

alguna, poques, moltes propostes que hagin pogut fer, però que anaven en un tema que 

és molt important que és el començar a pensar en fer pressupostos en clau de gènere que 
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hi ha molts ajuntaments que els estan fent. I, per tant, agraeixen molt això i també 

l’agilitat amb una operativa senzilla però que ha estat eficaç d’incorporar en el procés 

participatiu de la riera, també com a veu sectorial la de les dones. Per tant, reiterar-li 

aquesta confiança que tenen, el convenciment de que ho tiraran endavant perquè veuen 

que hi ha voluntat i perquè hi ha hagut rigor també a l’hora d’entomar-ho i de fer-ho 

partícip amb tot el Consistori. Donar-li les gràcies. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells segueixen la mateixa línia, agrair a la 

regidora Sra. Alfaro la predisposició i col·laboració, el fet de permetre’ls participar i 

treballar. Per tant, ells també consideren molt necessari i imprescindible una proposta 

d’aquestes característiques i la votaran a favor en tant que també desitgen que durant tot 

aquest temps en que el Pla serà vigent, es puguin anar desenvolupant les diferents 

accions i polítiques esmentades. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que reiterar la felicitació per la tasca realitzada per la 

regidora Anna Alfaro. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

3.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’ADOLESCÈNCIA I JOVENTUT SOBRE APROVACIÓ 

DEL PLA LOCAL D’ADOLESCÈNCIA I JOVENTUT DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA.- La 

regidora Sra. Alfaro ret compte de la proposta de la regidoria d’Adolescència i 

Joventut, la qual literalment diu: 

 

“Vist que la Regidoria d'Adolescència i Joventut treballa en base als objectius, 

línies de treball i accions estipulades en el seu Pla Local de Joventut 2013-2016, 

aprovat al Ple de 28 de febrer de 2013 i prorrogat per acord de Junta de Govern 
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Local mes de maig de 2017.  

 

Vist que la Regidoria ha estat elaborant el nou Pla Local d'Adolescència i Joventut 

per a les intervencions que es duran a terme entre els anys 2018 i 2021.  

 

Aquesta regidoria proposa al Ple que resolgui:  

 

PRIMER.- Aprovar el Pla Local d'Adolescència i Joventut d'Alella 2018-2021.  

 

SEGON.- Notificar aquesta resolució a la Direcció General de Joventut.” 

  
 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Alfaro manifesta que en aquest cas 

també és el pla que vehicula totes les polítiques a nivell d’adolescència i joventut al llarg 

dels 4 anys que ara venen. En el cas de joventut sí que la regidora tenia molt més 

bagatge, i, per tant, tenen un pla vigent. I això el que els permet és fer un salt qualitatiu 

tant a nivell metodològic com a nivell de contingut. A nivell metodològic la primera 

novetat és que ja no només es fan polítiques de joventut des de la pròpia àrea sinó que 

també es trasllada la pròpia responsabilitat a la resta d’àrees com a polítiques 

transversals d’adolescència i de joventut. I a nivell de contingut per primera vegada fan 

un pla pròpiament d’adolescència i de joventut, que fins ara només era de joventut. I, 

per tant, posen les polítiques d’adolescència al mateix nivell que les de joventut. També 

consta d’una diagnosi, d’un pla d’acció. Es distribueix al llarg de 3 eixos amb afirmació de 

la identitat personal, construcció de projectes vitals i participació en projectes 

col·lectius posant molt l’accent en educació emocional i en participació. I altres 

programes que també es mereixen un esment especial, com és el Gira o com és l’àmbit de 

l’oci nocturn que també hi estan treballant força en tot això. També és un pla treballat a 

nivell polític, tan govern com oposició, a nivell tècnic, i aquí sí que hi han participat 

entitats juvenils, comunitat educativa, en especial l’Institut d’Alella i l’Escola de Santa 

Maria del Pino. I també ha estat elaborat amb la intenció de que sigui un pla d’acció el 

més realista possible i el més aterrat a la seva realitat d’Alella. 
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La regidora Sra. Marzo manifesta que no es vol repetir però realment també hi ha una 

magnífica feina feta en aquest sentit. La regidoria ha fet, com ha passat amb el tema 

d’equitat, unes presentacions prèvies amb les diferents fases amb els grups de l’oposició 

en les que han pogut participar. La seva aportació s’ha centrat sobretot en buscar 

solucions més específiques a tot el que és la part emancipació en habitatge per la gent 

jove, i també la preocupació per donar eines sobretot en el que són noves professions i 

posar-hi una mica el cuc en tot allò que en aquests moments té més trajectòria d’inserció 

laboral que ve per la via de les tics, de videojocs, etcètera. I hi ha una altra qüestió que 

ha quedat, que pensa que no acaben de resoldre del tot, que té a veure amb els espais. 

Ho han comentat abastament, siguin públics o privats, espais d’oci, autogestionats o no. 

Creu que hi ha moltíssimes mesures i accions planificades que segur que donaran bon 

fruit i que poden millorar la convivència, i sobretot un aspecte que en la diagnosi sortia i 

que tenia a veure, i que l’ajudi i la rectifiqui si no es ben bé això, amb una sèrie 

d’intoleràncies i desigualtat que es posaven de manifest. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que en la mateixa línia que abans han estat 

comentant, agrair-li la feina, la predisposició i la oportunitat de deixar-los participar. El 

seu grup, en aquest cas, farà una abstenció. Una abstenció que vol que entenguin com a 

positiva, en tant que han vist que el treball ha estat fet a consciència, el fet de la 

transversalitat amb la qual amb les diferents regidories s’ha volgut treballar, creu que és 

una visió molt encertada. També és ben cert que l’oci nocturn, referent amb l’històric que 

han tingut, tenen dubtes de com evolucionarà. Però tampoc volen amb aquesta abstenció 

dir-los que esperen, que els donen la oportunitat de tirar endavant aquest pla, i desitjant 

que efectivament tot això s’acabi transformant en coses prou positives. I que, finalment, 

les problemàtiques del passat acabin desapareixent i acabin generant un oci nocturn 

necessari, un oci nocturn en el qual tothom es pugui divertir i que no derivi en tots 

aquells efectes negatius que han viscut en els últims anys. Per tant, faran aquesta 

abstenció que vol que entenguin com a positiva. 
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El regidor Sr. Font manifesta que en aquest cas el pla és molt interessant en molts 

aspectes, sobretot a nivell del jove com a individu, o sigui el tractament perquè pugui 

desenvolupar-se en la seva personalitat plena en tots els seus aspectes. És molt 

interessant la diferenciació entre adolescent i jove, i, per tant, permetre que com a 

individu tingui totes les eines al seu abast o que en aquest municipi es doni totes les 

eines, és francament interessant. És una política que es ve aplicant de fet. Tenen uns 

serveis de joventut que han treballat molt en aquest camp des de fa molts anys, i, per 

tant, no és una continuïtat estrictament sinó que és una molt bona eina en quan a parar, 

a pensar, i a buscar la resposta a futur més idònia. En aquest sentit moltes felicitats, 

perquè la tasca realment creu que servirà d’exemple segur a molts d’altres plans de la 

comarca i més enllà. Dit això, i sobretot tema sexualitat, tema droga, els enfronta i això 

està molt bé. No fan una política des d’un sentit adult que mira el jove sinó buscant 

quines són les situacions o les necessitats dels joves des del jove. I això és un canvi de 

paradigma de les polítiques de joventut que és súper interessant. Dit això, sí que troba, 

com ha expressat en vàries ocasions, que el pla és valent, el pla és molt oportú, però la 

política municipal en aspectes que toquen de ple aquestes circumstàncies no ho són o no 

ho estan sent, sigui per manca de competències, sigui per perquè no han fet una aposta 

decidida per les mateixes. I parla a nivell de la sagnia de l’habitatge que s’hi estan 

trobant. És quelcom que venien dient que passaria i ara actualment és d’emergència 

perquè estan veient com tota la gent de Barcelona s’està desplaçant cap aquí i, per tant, 

els joves d’Alella no tenen futur en aquest poble habitacionalment parlant en les 

circumstàncies actuals. I malgrat el que es vulgui fer, les polítiques que s’emprenen amb 

les poques eines que legalment tenen per fer, o es fa una aposta decidida i amb una forta 

inversió, i decidint que és una via que cal apretar cap el futur d’Alella, o si segueixen 

amb la situació actual d’anar temptejant el futur i que cadascú ja s’espavilarà com pugui. 

El Pla Local de Joventut és aplicable però els deixa ciutadans que al final marxen del 

poble. Per tant, en aquest sentit, ho han parlat, han dit que potser això no és del pla 

sinó que és de política municipal. Però és clar, troba que aplicar un pla molt, i no vol fer 

el símil del cotxe modern i el camí de pedres, en el sentit que tenen un pla que està molt 

musculat i tenen una política municipal que no està apostant o no està apostant de la 
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manera que requeriria en aquest moment fer front a mig llarg termini el tema 

habitacional i el tema de treball municipal en quan no a que la gent jove del poble 

treballin, que segurament i d’acord amb tots els índex que tenen tots acaben més o 

menys trobant feina, però sí com a enfortiment del teixit municipal. Aquest s’intenta 

treballar però a nivell de política municipal no hi són tampoc. No hi ha estat aquests 

anys, i, per tant, creu que  sí que és una mancança. Per tant, tindran el vot favorable 

perquè el Pla Local és molt bo, però sí que òbviament posar com sempre, i sap que es 

reitera massa en els Plens, però que com no enfrontin valentament i més enllà del que és 

la gestió normal correcta de les polítiques pròpies municipals el tema de com 

aconsegueixen que els joves d’Alella puguin viure en plenitud a Alella, doncs seguiran 

tenint aquest problema de l’exili o de la marxa més o menys forçada de tot el jovent. Per 

tant, vot a favor, però en aquest cas és un sí crític també perquè les polítiques 

municipals no es corresponent amb el què haurien de poder esperar amb un pla com el 

que tenen. 

 

La regidora Sra. Alfaro manifesta que a nivell d’oci nocturn sap que l’abstenció és per 

aquest motiu, però sí que deixar clar que hi estan treballant des de fa temps. És un tema 

que és molt complex, perquè a més ho treballen de manera comunitària, i, per tant, 

entren molts agents com en el tauler de joc i “estamos en ello”. Al final no queda més 

que seguir apostant en polítiques destinades a l’oci nocturn però intentant encaixar una 

mica totes les peces. Encara queda una mica de recorregut. 

 

El Sr. alcalde manifesta que simplement, respecte de les apreciacions sobre la política 

d’habitatge, simplement fer dues anotacions. Per una banda, que en el pressupost de 

2018 hi ha prevista la redacció dels dos projectes executius, tant, dels habitatges que 

hauran de ser públics de lloguer de la fàbrica de pintures, que allà n’hi aniran una 

dotzena, com els habitatges públics de lloguer, tots dos de titularitat municipal, en els 

antics pisos dels mestres de l’avinguda Ferran Fabra, que aquí encara s’ha de veure quin 

serà el nombre final, però que estarà a l’entorn dels vuit. Això són mesures que són 

totalment insuficients però que van en aquesta línia de consecució d’aquests nous 20 



12 

 

habitatges públics de lloguer. Però aquí la política d’habitatge es va determinar en el 

planejament urbanístic que varen treballar des de 2004 a 2014, que es va aprovar 

definitivament, i on vora la meitat dels nous habitatges que apareguin fruit d’aquest 

planejament doncs seran amb algun tipus de protecció oficial i amb la voluntat que 

l’accés a aquests habitatges es pugui fer a través d’un procediment públic, d’acord amb 

les propietats, des de l’Ajuntament, perquè tothom hi pugui tenir les mateixes 

possibilitats. Però evidentment això és una qüestió que el desenvolupament del POUM 

doncs és a l’entorn dels 15 anys, que possiblement està entre aquests 15 i 20 anys, i que 

hauran d’anar apareixent aquestes bosses d’habitatge protegit que volen que siguin 

majoritàriament pels joves del seu poble. 

 

La regidora Sra. Ribalaiga manifesta que ella no es cansarà de repetir que cada cop que 

treuen el tema habitatge, i no farà el llistat de tasques que estan realitzant dintre del 

programa d’actuació d’habitatge, però sí que és veritat i tothom ho sap, i el regidor Sr. 

Font especialment, les poques competències que tenen i també la inseguretat jurídica 

que té aquest Ajuntament o qualsevol entitat municipalista a tirar endavant qualsevol 

política d’habitatge perquè no és la seva competència i perquè les lleis contínuament, 

tant la llei de la pobresa energètica com la resta de les lleis de promoció de l’habitatge, 

com la llei de l’habitatge de Catalunya, doncs no els permeten tirar endavant aquestes 

polítiques. Ha de quedar palès i ho repetiran tantes vegades com faci falta. Fan tot allò 

que poden i fan tot allò fins on els deixen arribar. 

 

El regidor Sr. Font manifesta que mateix debat, mateixes respostes. Però per això ho diu. 

Aquesta és la situació. Entén perfectament l’argument, entén perfectament el discurs, 

però la situació és la que és. O ho afronten d’una manera diferent o poden seguir fent el 

mateix discurs tenint el mateix debat Ple rere Ple. Seguiran. Ell seguirà insistint i la 

regidora Sra. Ribalaiga seguirà defensant la feina que fa, que, òbviament, és legítim i 

està segur que fa la feina correcta i bé. No en té dubte. Però la situació que tenen és la 

que tenen. I, per tant, o canvien l’enfoc o continuen com estan fins ara. Seguiran posant 

el focus i si en algun moment els diuen que toca canviar, i no sap com perquè tampoc té 
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la solució perfecte, però com a mínim potser amb el que han fet fins ara tampoc van, a 

llarg recorregut no acaben d’arribar on desitjarien arribar. Llavors com porten els límits o 

les capacitats municipals per intentar afrontar-ho d’una manera més realista i que en el 

curt termini els permeti apostar pel seu futur. Ja està, fins a la pròxima. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que només recordar, igual com ha recordat l’alcalde, que 

aquest any 2018 destinen diners per aquesta redacció de projectes que es materialitzaran 

en dos o tres anys, quatre o els que siguin, doncs recordar que el 2017 hi van dedicar 

zero euros. També recordar-ho. 

 

El Sr. alcalde manifesta que sí, té tota raó però no fa tant hi varen dedicar alguns 

centenars de milers d’euros en la construcció dels tres habitatges del carrer Canonge 

públics. Evidentment tots els recursos que hi puguin destinar són insuficients amb una 

realitat que és la tipologia dels habitatges dels seu poble, que són cases unifamiliars a 

quatre vents o en filera amb unes dimensions i conseqüentment uns preus que fan que 

sigui veritablement sinó impossible pràcticament impossible que els joves en el moment 

de poder-se emancipar, o en el que seria una segona possible emancipació, doncs puguin 

romandre en el seu poble. I és per això que el POUM, un dels quatre objectius que tenia 

estratègics, era la consecució d’aquest sòl nou per a la construcció dels habitatges de 

protecció. No hi ha una solució immediata sinó que bàsicament és virar el vaixell perquè 

en aquests propers anys, el sòl per habitatge de protecció i per habitatge públic pugui 

aparèixer. 

  

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sres. Nonell i Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo, Ribalaiga, i Srs. Bardés i Font; s’absté de votar-la el regidor Sr. Garcia-

Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  
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4.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT D’ALELLA PER LA PROTECCIÓ A LA 

LLIBERTAT D’EXPRESSIÓ I A LA LLIURE MANIFESTACIÓ PACÍFICA DE TOTA LA 

CIUTADANIA A L’ESPAI PÚBLIC D’ALELLA.- La regidora Sra. Marzo ret compte de la 

moció del grup municipal de Gent d’Alella, la qual literalment diu: 

 

“Moció que presenta Gent d’Alella per la protecció a la llibertat d’expressió i a 

la lliure manifestació pacífica de tota la ciutadania a l’espai públic d’Alella  

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

1. En els darrers anys, una part de la societat catalana ve expressant la voluntat de 

decidir el nostre futur polític com a nació. Han sigut moltes les expressions dels 

catalans i catalanes per tractar de donar visibilitat a aquesta causa. 

 

2. També en els darrers anys, una altre part de la societat catalana ve expressant la 

voluntat de decidir el nostre futur polític com una part indivisible de l’estat 

Espanyol. Han sigut moltes les expressions dels catalans i catalanes per tractar de 

donar visibilitat a aquesta causa. 

 

3. A la vista de la preocupació mostrada en el torn de precs i preguntes del Ple del 

passat 11 de gener sobre la presència de simbologia a l’espai públic del nostre 

poble (banderes, cartells,  pintades,  llaços grocs i un llarg etcètera de 

representacions penjades als diferents espaïs públics del municipi); coneixedors 

d’enfrontaments verbals entre persones que legítimament volen expressar-se i 

defensar causes antagòniques; constatant que s’ha malmès mobiliari públic i davant 

la necessitat d’assegurar tant la lliure i pacífica manifestació i expressió de tothom, 

com la convivència i el respecte entre tothom. 
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El Grup Municipal Gent d’Alella, respectuós amb totes les opcions polítiques 

democràtiques i reconeixent la seva legitimitat, així com la lliure llibertat 

d’expressió, i per tal de garantir la seguretat de les persones i l’acompliment del 

marc normatiu del que ens hem dotat,  proposa al Ple de la Corporació els 

següents: 

 

ACORDS 

 

PRIMER. Reunir amb caràcter d’urgència tots els grups municipals per analitzar la 

situació i proposar una comissió de treball que delimiti el seu objecte i àmbit 

d’actuacions. 

 

SEGON. Convidar a representants de l’ANC i d’altres grups organitzats, així com 

membres del Consell de Poble i de Barris a participar en dita comissió de treball.  

 

TERCER. Consensuar un protocol d’actuació recollit en un BAN i/o decret d’Alcaldia i 

donar-lo a conèixer a tot el veïnat.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Marzo manifesta que aquesta és la 

proposta de moció que han fet partícip a la resta de grups municipals i que presenten 

perquè consideren que és una necessitat. Tenien previst i o havien previst inclús fer 

propostes específiques pel que fa a emplaçaments o pel que fa a accions a posar en 

marxa, però han considerat que havien de partir de zero amb la voluntat de contemplar 

totes les possibilitats. Pensen que és prou oberta perquè s’hi sumin i pensen que és 

oportuna també perquè és el moment de fer-ho. No poden esperar el Ple del mes que ve o 

no se sap fins quan. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que ells li demanarien que retirés aquesta moció. 

Li demanarien que retirés aquesta moció en tant que consideren que la poden treballar 
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molt més, que poden trobar mesures més concretes, i que, per tant, al final poden trobar 

que sigui una moció efectiva, no sigui una moció que en aquest cas, com la regidora Sra. 

Marzo manifesta, és oberta i en la qual no acaba concretant absolutament res. Si el que 

els amoïna és el que pugui passar ara immediatament, això tampoc els soluciona 

absolutament res. Creu que en tot cas convindria fer aquesta retirada per part de Gent 

d’Alella, que es trobessin, que busquessin aquelles accions concretes i propostes per 

poder-les tornar a presentar i que hi hagués un consens en portar-ho a terme. Ell li 

demanaria això per tal que hi poguessin treballar. I entén que al proper Ple podrien estar 

tots en disposició de poder aprovar una proposta conjunta que vagi en el sentit d’aquesta 

actitud positiva d’evitar confrontaments, tot i tenint en compte que hi ha molts matisos 

que s’han de deixar molt clars. Perquè és clar, posar una posició, una postura i 

contraposar l’altra postura en igualtat de condicions no s’està produint. I, per tant, això 

ells tampoc ho recolzarien. Han de buscar aquest sentit, que retirin aquesta proposta, la 

tornen a plantejar i que li donin un fet final que podria ser aquest Ple de febrer com a 

màxim.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que al contrari del que opina el company del Partit 

Demòcrata encara avui, presumpta Partit Demòcrata Junts per Catalunya. Demana 

disculpes perquè no era per fer mofa, simplement no recordava exactament el nom que 

havia d’utilitzar. Dit això, ells al contrari del que diu el seu company, al revés, estan 

contents de poder votar aquesta moció i de votar-hi en contra. Creuen que és important 

que es porti a Ple per poder manifestar el seu vot clar i inequívoc en contra. De fet, en 

contra i un gràcies per aportar-ho, per dir que no. Dit això, no. No han de caure ni el 

xantatge ni en l’amenaça, ni la por. No poden viure en por. I com ha dit o ha apuntat, no 

es poden deixar atemorir i no poden acceptar posar en una mateixa balança com si fossin 

iguals l’opressió i l’oprimit. I en aquest cas, les postures que es defensen són clarament 

d’opressor i oprimit. Per tant, com a grup municipal, defensen i animen a que la gent 

pugui expressar, que no normalitzi, que faci d’una situació extraordinària la visqui en 

plenitud i que no es deixin arrossegar per la por i a aquesta falsa situació de normalitzar 

o intentar evitar un conflicte que hi és present i que per les vies que s’han anat fent fins 
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ara, almenys per una part que és la que ell pot més conèixer, per sort, doncs s’ha exercit 

de tota manera clarament pacífica, voluntàriament pacífica. Per tant, no han de tenir por 

com a ciutadania, no han de tenir por com a grups municipals, d’expressar-se, de 

reivindicar al carrer que el carrer és seu perquè va deixar de ser d’ells en la fosca nit del 

franquisme, per sort. I simplement citarà Ovidi Montllor perquè li agrada i perquè vol “Hi 

ha gent a qui no agrada que es parli, s’escrigui o es pensi en català, i és la mateixa gent 

a qui no agrada que es parli, s’escrigui o es pensi”. I en aquest cas és claríssim. Sí, fa un 

posicionament polític. Sí, defensa obertament que s’ha de poder plantejar les coses sense 

por. I no, no deixarà que s’intenti per raonament de tranquil·litat comunal, imposar la 

por. Perquè al final quan es parla de que si no poden passar coses, aquest poden passar 

coses és una amenaça. I ell vol viure plenament en llibertat i vol poder expressar tot el 

que sent com a persona i com a ciutadà sense estar atemorit. I es nega, rotundament, a 

que perquè a més insistència d’una part que vol imposar-li un discurs d’equilibri, d’una 

situació en que no hi hagi debat, no, no ho assumeix. No ho assumeix perquè creu que 

estan en una situació extraordinària, creu que s’està cometent una injustícia bestial. Creu 

que el seu sistema polític, judicial i legal està no només en crisi sinó oberta i 

manifestament, en una situació injusta i oberta afronta a la democràcia més bàsica. I, 

per tant, ell opta i des del seu grup municipal, ell com a representant del seu grup 

municipal aposten per viure en plenitud sense por. Tothom en plenitud sense por. I 

reivindicar al carrer. Que el carrer al final és l’espai lliure on es poden expressar les coses. 

I si algú té ganes d’atemorir que es trobi davant un mur de gent que diu no volem ser 

atemorits, no pensem canviar la nostra forma de defensa, no volem renunciar als nostres 

drets, no renunciem a la democràcia. I, per tant, diuen no també a aquesta moció que al 

final intentava buscar un espai en que pugui dialogar per evitar una violència. No hi 

haurà violència. Sabent que de la part que defensa l’alliberament dels presos, de la part 

que defensa l’execució finalment de la república catalana, no hi haurà violència. Per tant, 

no volem atemorir-nos i votem no a la violència. 

 

El Sr. alcalde manifesta que ell es manifestarà molt en la línia del company del Partit 

Demòcrata, en el sentit de demanar-li que pugui retirar aquesta moció que els va fer 
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arribar aquest dilluns passat i entenen que sota moviment tàctic per part del seu grup 

que no comparteixen. Però que el que sí està clar és que estan vivint una situació de 

total excepcionalitat. Excepcionalitat per al moment polític que estan vivint i que entre 

d’altres qüestions fa que hi hagi en presó preventiva quatre persones de pau que no han 

estat jutjades, ni han estat condemnades, i que continuen com a hostatges d’un sistema 

que vol la humiliació de la bona gent d’aquest país que vol decidir lliurement el seu 

futur. Per tant, volen veure aquesta moció que té una bona voluntat perquè tenen una 

situació que en aquestes darreres setmanes doncs ha portat a tot un seguit d’accions i 

contraccions que van en la línia d’un tensionament d’algunes persones, d’alguns grups de 

persones del seu poble. I l’insten a retirar-la i poder trobar una moció on puguin 

presentar mesures que es puguin sentir bé com a proposades per la majoria sinó la 

totalitat dels membres d’aquest Plenari. Alguns han començat a fer alguna acció per 

veure si es pot modificar la situació que s’està vivint actualment i creuen que això és una 

cosa que veuran també com evoluciona les properes setmanes. Evidentment, són 

conscients del moment i del que pot arribar a passar. Això no ho arreglaran en una 

comissió, però si parlen de la protecció de la llibertat d’expressió i de la lliure  

manifestació pacífica, es poden trobar per fer una proposta com deien que sigui del 

màxim de grups municipals. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que és el que demana la moció, que es trobin i que 

parlin. I el que pretén també i el que demana és que no tanquin els ulls. No creu que 

sigui qüestió d’esperar el mes que ve, ni que sigui qüestió d’abordar el tema des de la 

por. No s’aborda des de la por, s’aborda des d’una evidència i des de la voluntat de no 

tancar els ulls. Entén que no la vulguin aprovar. Ells tenien un text inicial en el que 

concretaven molt més, però precisament es tractava d’això, es tractava de facilitar un 

compromís en la ciutadania de diàleg entre grups, i de convidar als moviments 

organitzats a integrar-se també en aquesta solució de propostes. Si ells prefereixen fer-

ho a banda, o d’amagat, o excloent la resta de formacions, és el que habitualment fan. 

Tampoc els sorprèn. Al final si ells li demanen que la retiri, el que es trobarà serà o no 

una moció un cop més no sap si a negociar el mateix dia que va al Ple, com sol passar o 
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totalment feta d’esquenes a ells. Per tant, mantenen la moció presentada perquè pensen 

que és necessari fer el diàleg ja. Que ja l’haurien d’haver començat i desconfien que un 

altre tipus de procediment que ells proposin doni solució i doni solucions a satisfacció de 

tothom. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que es reitera. I es reitera per un fet de que pot 

entendre quan parla la regidora Sra. Marzo del govern, que pugui tenir les seves 

reticències. Però en aquest cas està també parlant amb un grup que estan a l’oposició, 

que són companys, i que, per tant, sota les seves possibilitats el que volen és arribar a 

consensuar i a poder fer una proposta seriosa i que els ajudi. I, per tant, ells com a grup 

de l’oposició no esperaran, ni voldran arribar a l’últim dia com ella ha manifestat. I, per 

tant, entén que ells han de treballar conjuntament perquè això sigui així. Ell es reitera 

perquè sinó tampoc els deixa més opció d’haver-los de votar en contra. I ells no volen 

votar en contra, en el fons ells el que volen fer és una cosa positiva. No volen votar una 

cosa que té un fons positiu però que la seva materialització no concreta, i, a més a més, 

no es senten còmodes amb algunes de les seves afirmacions. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre el tema de les afirmacions han donat sempre 

el cent per cent de possibilitats de modificar tota la part expositiva i, evidentment, de 

limitar els acords de forma consensuada. Ells no la retiraran. El regidor Sr. Garcia-Ossorio 

pot abstenir-se si els acords que és l’important hi està d’acord amb els acords. També 

poden decidir modificar i eliminar la part expositiva si amb això la seva abstenció és més 

senzilla. I en qualsevol cas, ells manifesten la seva voluntat de treballar. Per tant, els 

trobaran la primera vegada que els convoquin, i la segona, i la tercera, i la quarta. I els 

trobaran per votar el text que al final, en principi facin entre tots, amb la voluntat de 

votar-lo favorablement, evidentment.  

 

El Sr. alcalde manifesta que lamentant que no ho retiri ho posaran a votació. 
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A continuació la Presidència sotmet a votació la moció. Hi voten a favor els regidors Sra. 

Marzo i Sr. Bardés; hi voten en contra el Sr. alcalde, els tinents d’alcalde Sres. Nonell i 

Vilaró, i Sr. Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, Fernández i Ribalaiga i Srs. Garcia-Ossorio i 

Font. En conseqüència no s’aprova la moció. 

 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre els autobusos de Sagalés, va comentar 

la setmana passada a la Comissió Informativa si hi ha algun tipus de novetat. Si 

s’ha pogut fer un canvi de la tipologia d’autobús que no permet que pugi i baixi la 

gent gran. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que s’ha transmès, no li pot confirmar de que 

es produeixi cap canvi en aquests moments. Estan pendent d’una resposta. Li 

comunicarà tan bon la tinguin. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que avui l’autobús tenia escales. 

 

B) El regidor Sr. Font manifesta que la seva primera pregunta és que el 28 de 

novembre la Generalitat va fer un requeriment perquè es justifiqués un certificat 

final d’obra i un informe de com anava, per la subvenció del casal. El 17 de gener 

té entrada en aquest Ajuntament conforme s’inicia el procediment per retirar la 

subvenció dels 700.000 euros. La primera pregunta és perquè no es va donar 

resposta al requeriment de 28 de novembre i quina resposta s’ha donat a l’inici per 

la retirada de la subvenció i quina és la resposta que s’espera donar a la citació en 

cas de que es retiri la subvenció. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que ja fa força mesos que venen treballant en aquesta 

qüestió. Per tranquil·litzar-lo, comunicar-li que tota la documentació que se’ls 
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requeria es va entrar. O sigui es va creuar el mateix dilluns que ells estaven enviant 

tota la documentació que faltava, i la Generalitat aquell mateix dia els enviava a 

ells aquest requeriment. Per tant, volen ser optimistes de que aquesta subvenció, el 

seu gruix important, vora el 97%, doncs els pugui ser finalment concedida tal com 

l’han estat treballant aquests darrers mesos.  

 

C) El regidor Sr. Font manifesta que té una altra pregunta. Fa pocs dies van tenir la 

visita sorpresa de vint persones encaputxades retirant manifestacions públiques 

d’opinió i imposant les seves. En tot cas, el fet de que anessin encaputxats i vint-i-

cinc persones, vol saber perquè no van ser identificats per part de la Policia 

municipal. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que segurament perquè no van coincidir amb ells. No té 

constància que la seva patrulla tingués constància de que s’estava produint això i 

que, per tant, els pogués identificar. En qualsevol cas, si vol, tornarà a preguntar. 

Però, com li deia, no té constància en els informes de que això fos així, que la 

Policia tingués constància de que estiguessin actuant d’aquella manera. En els 

informes que els passen diàriament de les diferents actuacions de la Policia, no hi 

ha, no s’esmenta aquest fet, i pel que ell coneix no varen interactuar. 

 

 El regidor Sr. Font manifesta que reformula la pregunta. El Sr. alcalde com a 

responsable de Governació coneixent els fets, més o menys en el moment en que 

estaven succeint, perquè no va sol·licitar a la Policia municipal que procedís a la 

identificació d’aquestes persones? 

 

 El Sr. alcalde manifesta que li agrada que el regidor Sr. Font fos coneixedor en el 

moment que s’estava produint, però aquest no va ser el seu cas. Ell en va ser 

conscient a posteriori, personalment. Per tant, si no en va ser conscient en aquell 

moment no va poder donar instruccions perquè procedissin. Li sap greu. 

Evidentment, aquesta actuació és del tot condemnable, però la Policia, com li diu, 
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fins on ell sap, no va arribar a creuar-s’hi i ell no en va ser coneixedor fins ell diria 

que l’endemà al matí.  

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

15 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 


